
 

 

Köszönöm Charles! 

És üdvözlöm a Ciprusi Köztársaság új elnökét, Nikosz Hrisztodulidiszt is, aki első alkalommal 

csatlakozik hozzánk. Mi is elkötelezettek vagyunk országának az ENSZ-terv égisze alatt 

történő újraegyesítése mellett. Számíthat az Európai Unióra és szolidaritásunkra. 

Emellett továbbra is szolidaritást kell vállalnunk Ukrajnával, politikai, gazdasági, humanitárius 

és katonai szempontból egyaránt. Ez pedig nehezebb lesz. Úgy látjuk, hogy a háborús 

kimerültség az orosz propagandával karöltve már érezteti hatását. Egyre nehezebb 

elmagyarázni, hogy miért életbevágóan fontos Európa számára, hogy kiálljon Ukrajna mellett. 

Hogy miért nem túl nagy a szabadság ára. De hálásnak kell legyünk és én személy szerint is 

hálás vagyok azért, hogy egységesek vagyunk. 

Folyamatosan gondolkoznunk kell a következő lépéseken. A végső cél továbbra is a béke kell 

legyen, és az EU egyedülálló helyzetben van annak elősegítéséhez – a békéhez azonban 

Ukrajna létezésére van szükség. És támogatásunk nélkül Ukrajna megszűnne létezni. 

A lőszerszállításról és a lőszerek közös beszerzéséről szóló megállapodás mérföldkőnek számít 

– az elszántság és az ellenálló képesség mementójának. Ukrajnának szüksége van rá. És 

Európának is szüksége van rá. Ez ugyanannyira szól Ukrajna megóvásáról, mint Európa 

megóvásáról. 

A közös közbeszerzés terén tett előrelépés egy lépéssel közelebb visz minket egy célirányosabb 

európai védelmi és biztonságpolitika felé. Ez az a „több Európa”, amelyre ismét szükségünk 

van. 

Tíz szankciócsomagunk súlyosan érintette Oroszországot. Meg kell azonban szüntetnünk a 

fennmaradó joghézagokat – azokat a területeket a rendszerben, amelyek még lehetővé teszik 

Putyin szövetségesei számára, hogy hasznot húzzanak az EU-hoz való hozzáférésből. A 

szankciók működnek, szükségesek és arányosak – de megfelelően végre kell hajtani őket, és 

továbbra is együtt kell működnünk harmadik országokkal, hogy őket is rávegyük 

alkalmazásukra. 

Többet kell tennünk annak megakadályozására is, hogy az ukrajnai humanitárius helyzet még 

ellenőrizetlenebbé váljon, különösen a gyermekek esetében. 

Sok gyermek jogellenes deportálás áldozata lett, hiszen Ukrajna megszállt területeiről 

jogellenesen vitték el őket Oroszországba. Ez mintegy 16 000 gyermeket érint. 

Putyint és bűntársait minden szinten szankcionálni kell és felelősségre kell vonni. Ezért 

üdvözöljük a Nemzetközi Büntetőbíróság elfogatóparancsait. Építenünk kell erre a mozzanatra 

és együtt kell működni az Ukrajna ellen elkövetett agresszió bűntettével foglalkozó különleges 

nemzetközi törvényszék létrehozása érdekében. 

Európai Unióként akkor vagyunk a legerősebbek, ha közösen vállalunk felelősséget és együtt 

lépünk fel, ahogy most is teszünk. 

Szeretném kiemelni a moldovai helyzetet is. Maia Sandu csodákat tesz annak érdekében, hogy 

a demokrácia pillérei ne omoljanak össze. Határozottan kiáll az aláásásukra irányuló orosz 

kísérletek ellen. Kérem Önöket, hogy biztosítsunk számára gyakorlati, gazdasági és politikai 

támogatást, ahogy eddig is tettük.   



 

 

Ugyanez vonatkozik a grúziai és belarusz demokratikus erőknek nyújtott támogatásunkra is. 

És az azok melletti kiállásra is, akik Iránban a nőkért, az életért és a szabadságért harcolnak. 

Oroszország terve egyértelmű. Vissza kíván térni ahhoz a kényelmes, de hamis állapothoz, 

amikor a világ egymással ellentétes frakciókból állt. Ezt meg kell akadályozzuk. 

Európa jóléte és az európai polgárok életének javítása az Európai Unió építésének 

sarokköve.  Ezt soha nem szabad szem elől tévesztenünk. A történelem során Európának 

mindannyiszor sikerült erősebbé válnia, ha nehézségekkel nézett szembe. 

  

Az egységes piac ugródeszkát biztosít az európai vállalkozások számára a világpiacra való 

belépéshez. Uniós gazdaságaink versenyképesek. És ennek így is kell maradnia. 450 milliós 

lakosságú piacként együtt erősebbek vagyunk. 

A lakosság elköteleződésével megvalósulhat a kettős átállás az Európai Unióban, de csak 

akkor, ha kedvező feltételeket teremtünk hozzá. El kell magyaráznunk, hogy a zöld átállás 

kifizetődő lesz az emberek, a vállalkozások és a családok számára. 

A zöld átállás nem korlátozódhat azokra, akik megengedhetik maguknak a drága 

környezetbarát autókat és energiatakarékos szigetelőrendszereket. Nem hozhatunk létre 

társadalmi szakadékot azok között, akik zöldebbé tudnak válni és azok között, akik nem 

képesek rá, mivel a mindennapi megélhetés biztosítása sürgetőbb számukra. Ezen a téren sem 

szabad senkit hátrahagynunk. 

Állami támogatás nélkül ez nem lehetséges. 

Célzott beruházásokra van szükség, egyértelmű célkitűzésekkel és teljesítménymutatókkal. A 

vállalkozások csak egyértelmű üzleti modellek és ösztönzők mellett fognak beruházni a zöld 

átállásba. Egyértelmű célok meghatározásával irányíthatjuk ezt a folyamatot és fenntarthatjuk 

versenyelőnyünket. 

Az Európa vezető szerepébe, illetve az olyan stratégiai technológiákba való beruházás, mint a 

nap- és szélenergia, a hőszivattyúk és az akkumulátorok mindannyiunk számára haszonnal fog 

járni. Könnyebb hozzáférést kell biztosítanunk a meglévő finanszírozási forrásokhoz és 

csökkentenünk kell a bürokráciát. Ahogy már említettem, egyenlő versenyfeltételekre van 

szükségünk, de el kell kerüljük a protekcionista versengést. 

Magánberuházásokra is szükség van ahhoz, hogy kkv-ink és induló vállalkozásaink Európában 

maradjanak. Alapvető fontosságú a még mindig túl széttagolt tőkepiaci unió kiteljesítése. 

Az Európai Parlament elkötelezett amellett, hogy hatékonyan dolgozzon a villamosenergia-

piacra, a zöld ipari tervre, a nulla nettó kibocsátású iparról szóló jogszabályra és a kritikus 

fontosságú nyersanyagokról szóló jogszabályra vonatkozó javaslatokon. 

Mindannyiunk számára fontos a jogalkotás kiszámíthatósága. Ha aggályok merülnek fel a 

jogalkotási javaslatokkal kapcsolatban, azokat kellő időben egymás elé kell tárjuk, hogy 

pragmatikus megoldásokat találjunk.    

A Silicon Valley Bank és a Credit Suisse csődje fontos esemény volt. Az euróövezet 

bankszektora reziliens. Együtt, szilárd biztosítékokat alakítottunk ki az uniós bankszektor 

védelme érdekében. Az Európai Központi Bank készen áll arra, hogy szükség esetén 

beavatkozzon, azonban az EU-ra gyakorolt hatás egyelőre korlátozottnak tűnik. 



 

 

Mindazonáltal a bankunió kiteljesítése továbbra is prioritás marad a még nagyobb pénzügyi 

stabilitás biztosítása érdekében, még a következő sokkhatás előtt. 

A migrációt illetően az Európai Parlament szerepet fog vállalni. Mi akár már a jövő héten is 

szavaznánk, ezért kérjük Önöket, hogy nyújtsák be a még hiányzó szolidaritási 

jogszabálytervezeteket. Ez alatt a menekültügy és a migráció kezeléséről szóló rendeletet, 

valamint a válsághelyzetekről és a vis maiorról szóló rendeletet értem. 

Így érhetjük el azt a kritikus egyensúlyt, amelyre e kérdésekben szükségünk van, és amely 

lehetővé teszi számunkra: a határok védelmét, védelem és méltóság biztosítását azok számára, 

akiknek erre szükségük van, a belépésre nem jogosultak hatékony visszaküldését, valamint a 

legkiszolgáltatottabbakból hasznot húzó emberkereskedők üzleti modelljének 

ellehetetlenítését.   

Továbbra is egységes fellépésre és több Európára van szükség ott, ahol ez fontos. 

A „több Európa” nem azt jelenti, hogy mindenkit egyformává kell tenni. Mindannyian mások 

vagyunk és erre büszkék vagyunk. Egyszerűen nem igaz az az Európáról szóló narratíva, hogy 

mindenkit egyformává akarnánk alakítani. Nagyra értékeljük egységünket a sokféleségben. 

Tisztában vagyunk azzal, hogy a fontos dolgokban nagynak, a jelentéktelenebb dolgokban 

pedig kicsinek kell lennünk – és nincs semmi, ami fontosabb lenne számunkra a ma napirenden 

levő kérdéseknél. 

Köszönöm. 

 


